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Position paper - rondetafelgesprek ‘(On)veiligheid in de turnsport’ 
Bijdrage vanuit de (interim) AtletenCommissie KNGU 

 
Toen de KNGU in juli de stekker uit het topsportprogramma Turnen Dames trok en de 
sporters verbouwereerd achterbleven, bleek pijnlijk genoeg dat hun mening en stem niet 
werd meegenomen in deze besluitvorming. En dat was niet voor het eerst. Het ontbrak aan 
een gedragen en serieus genomen atletenvertegenwoordiging binnen de bond. Daarom 
werd kort daarna door (oud)sporters een AtletenCommissie opgericht om zulke misstanden 
in de toekomst te kunnen voorkomen. Met de KNGU-directie werd afgesproken vanaf dat 
moment nauw contact te onderhouden en besluiten voor te bereiden en te nemen in 
overleg met de AtletenCommissie. Ondanks dat die afspraken deels worden nageleefd, is 
deze commissie niet benaderd voor dit rondetafelgesprek. Niet voor deelname en ook niet 
voor inhoudelijk overleg over standpunten. 
 
Daarom zijn we helaas gedwongen om op deze manier en op het laatste moment onze 
bijdrage te leveren. Erop vertrouwende dat ook onze input serieus worden meegenomen in 
het rondetafelgesprek.  
 
Wij erkennen gezamenlijk met de KNGU dat de cultuur in de turnwereld drastisch aan 
verandering toe is en dat door een verscheidenheid aan factoren de veiligheid in het geding 
is gekomen. Zonder de andere factoren teniet te doen, daar wordt door tal van experts al 
voldoende over gezegd en geschreven, willen wij nadrukkelijk stil staan bij de positie van 
sporters ten opzichte van sportbestuur. 
Een van die factoren in het probleem is dat de sporter niet als primaire stakeholder in het 
proces wordt gezien. Er is kennelijk vanuit de bovenliggende bestuurlijke lagen geen oprecht 
belang om de sporters te betrekken bij processen die hen aan gaan. Om de belangrijkste 
betrokkenen van een organisatie mee te nemen, mee te laten praten en mee te laten 
bepalen in beslissingen. Juist dit is een intrinsiek onderdeel van de cultuur die moet 
veranderen en het bovengenoemd niet meenemen van de AC bij dit proces van het 
rondetafelgesprek is hier wederom kenmerkend voor. Er wordt over sporters gepraat, in 
plaats van met hen gepraat. Zonder structurele participatie van de sporters zal de cultuur 
niet wezenlijk veranderen.  
 
Kortom, we vragen met klem om atletenvertegenwoordiging serieus te nemen en actief te 
betrekken. Geef een AC de positie waar ze tijdig wordt betrokken bij besluitvorming en waar 
haar adviezen serieus genomen worden. Dit geldt niet alleen voor de turnsport maar voor 
alle sportbonden die sportveiligheid willen verbeteren.  
Alleen dan kunnen we samen toewerken naar een gezondere en veiligere sportcultuur.  
 
 
 


